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Peltomarjojen viljelijöitä tarvitaan lisää 

Muusta tuotannosta vapautuvalle peltoalalle kannattaa nyt harkita marjanviljelyn aloittamista. 

Olen kartoittanut Suomen isoimpien marjanjalostajien jatkosuunnitelmia. Alalla ollaan tekemässä 
suuren mittaluokan uusinvestointeja ja nostamassa jalostusastetta. Esimerkiksi Sotkamon 
marjanjalostajien tarve on kasvamassa jopa 10 milj. kg/vuosi.  Suurin peltomarjojen kysyntä 
kohdistuu mustaherukkaan, myös valkoherukkaa halutaan enemmän, sekä mansikkaa. Samoin 
harvinaisemmat lajikkeet, kuten mustamarja-aronia, kiinnostavat. Osa jalostajista on halukkaita 
tekemään pitkäaikaisia sopimuksia sekä osallistumaan lajike- ja viljelytekniikan valintoihin. Näin 
he haluavat turvata jalostukseen sopivimman raaka-aineen saatavuuden. Myös Keski-Suomessa 
ollaan virittämässä jatkojalostuksen lisäämistä, mikä osaltaan kasvattaisi marjojen kysyntää ja lisäisi 
markkinakanavia.

Herukoiden poiminta on koneellista ja yhden koneen kapasiteetti riittää yleensä useamman tilan 
tarpeisiin. Hyviä esimerkkejä koneiden yhteishankinnasta ja -käytöstä löytyy. Mustamarja-aronian 
viljely sopisi hyvin herukoiden kanssa, koska sato kypsyy myöhemmin ja voidaan käyttää samoja 
korjuukoneita. 

Mikäli marjanviljely kiinnostaa, lähetä viesti minulle tai kerro paikan päällä MTK:n TOIVO-
tiedonvälityshankkeen tulotuki-infotilaisuuksissa (8 kpl). Viljelyyn liittyvissä tilakohtaisissa 
pohdinnoissa kannattaa hyödyntää ProAgrian Marjamaat ja LuomuKS -hankkeita sekä MAVI:n 
Neuvo-palvelua. Kokoamme palautteesta toimenpidesuunnitelman, sisällön ja ketkä ovat käytännön 
toimijoita.
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